

ments of Canada's 1974 safeguards policy. It is expected that such an agreement will be signed in the near future. Finally, as regards Spain, the contracts in question were concluded prior to 1976. After 1985 no further uranium exports will be authorized until Spain meets the requirements of Canada's 1976 safeguards policy. It is expected that by 1985 Spain will have adhered to the NPT as a result of its anticipated accession to the European Economic Community.

I hope that this information fully satisfies your request.
Yours sincerely,

Flora MacDonald

cc: Mr. D. W. Munro, MP
Chairman,
Permanent Committee on Defence and
External Relations
House of Commons
Room 552, Confederation Building
Ottawa K1S 0T2

Mr. Peter Hucal
House of Commons
Committees Branch
Room 511, South Block
Ottawa K1A 0A6

jusqu'à la conclusion d'un accord bilatéral où figureront les exigences énoncées par le Canada dans sa politique de 1974 concernant les garanties d'utilisation pacifique. On croit qu'un tel accord sera signé prochainement. Finalement, les contrats avec l'Espagne ont été conclus avant 1976. Après 1985, les exportations d'uranium vers l'Espagne seront suspendues tant que ce pays ne satisfera pas aux exigences énoncées par le Canada dans sa politique de garanties d'utilisation pacifique de 1976. L'Espagne devrait avoir signé le TNB d'ici 1985 du fait de son adhésion probable à la Communauté économique européenne.

Dans l'espoir que ces renseignements répondront de façon satisfaisante à votre attente, je vous prie de croire, Monsieur, à l'assurance de ma haute considération.

Flora MacDonald

cc: M. D. W. Munro
Député
Président du Comité permanent
des relations extérieures et de la défense nationale
Chambre des communes
Pièce 552, Édifice de la Confédération
Ottawa, K1S 0T2

M. Peter Hucal
Chambre des communes
Direction des comités et de la législation privée
Pièce 511, Édifice du Sud
Ottawa, K1A 0A6

1979	12.	Fédéral	1986	1975	11.	États-Unis d'Amérique	1979
1978	11.	États-Unis d'Amérique	1975	10.	Royaume-Uni	1975	
1977	10.	United Kingdom	1975	9.	Switzerland	1975	
1976	9.	Switzerland	1975	8.	Sweden	1975	
1975	8.	Sweden	1975	7.	Spain	1975	
1974	7.	Spain	1975	6.	Republic of Korea	1975	
1973	6.	Republic of Korea	1975	5.	Japan	1975	
1972	5.	Japan	1975	4.	Italy	1975	
1971	4.	Italy	1975	3.	France	1975	
1970	3.	France	1975	2.	Finland	1975	
1969	2.	Finland	1975	1.	Belgium	1975	
1968	1.	Belgium	1975				

La France a ratifié le traité... dispose d'un armement nucléaire... à se composer dans ce domaine... adhérent au traité... exportation d'uranium... armement nucléaire... pas utilisé pour la fabrication d'explosifs nucléaires... concerno le Suisse, les livraisons d'uranium sont suspendues

France, which has nuclear-weapon status under the NPT, has pledged that "it will behave in the future in this field exactly as states adhering to the Treaty". As you are aware, it is Canadian Government policy with regard to uranium exported to all nuclear-weapon states that that uranium will not be used for nuclear-weapon purposes. With reference to Switzerland uranium deliveries are suspended until agreement is reached on a bilateral agreement incorporating the require-